

## Еженедельник новостей МДС, 20 - 24 мая

### IBC Weekly News, May 20 - 24, 2019

#### 20 мая

Проект [Предпринимательского кодекса](#) **содержит определенные риски**, поэтому документ требует внесения изменений и дополнений, сообщил на **круглом столе** исполнительный директор МДС.

#### 20-21 мая

В Бишкеке прошли мероприятия в рамках [торговой миссии товаропроизводителей Казахстана](#). По итогам **бизнес-форума** подписаны соглашения о сотрудничестве и контракты на поставку продукции.

#### 21 мая

Участники [круглого стола в АУЦА](#) обсудили **уроки АСЕАН как модели регионального экономического союза**.

#### 22 мая

Основные проблемы, пути их решения и перспективы развития **электронной коммерции в КР** рассмотрели участники [круглого стола](#).

#### 23 мая

Официальный [запуск Центра по климатическому финансированию, созданного КР и ЕБРР](#), прошел с участием Премьер-министра КР, Вице-президента ЕБРР, а также представителей партнеров по развитию, государственных и бизнес-кругов.

На бизнес-ланче, организованном МДС, **руководители крупнейших предприятий пищевой отрасли** страны обменялись мнениями о новых трендах развития рынка, обсудили потребности клиентов.

**Руководство ЕБРР** обсудило с представителями бизнес-сообщества КР [вопросы, волнующие малый и средний бизнес](#) страны.

Предложения бизнеса, [связанные с трудовым законодательством](#), обсудил **Комитет МДС по человеческим ресурсам** совместно с представителями Минтруда и соцразвития КР.

#### 24 мая

На первой встрече [члены Наблюдательного совета](#) проекта SECO **"Устойчивое развитие зимнего туризма"** ознакомились со структурой и целями проекта, обсудили мероприятия пилотной фазы проекта.

#### May 20

The draft [Entrepreneurial Code contains certain risks](#), so the document requires amendments and additions, said IBC Executive Director Askar Sydykov at a **roundtable discussion** of the document.

#### May 20-21

A [trade mission of Kazakhstan producers](#) visited Bishkek. At the **business forum**, cooperation agreements and contracts for the supply of Kazakhstan's products were signed.

#### May 21

Participants a [roundtable held at AUCA](#) discussed **lessons of ASEAN** as formation of a regional economic union model.

#### May 22

The main problems, their solutions and prospects for **e-commerce development** were discussed by the [participants of the roundtable](#).

#### May 23

The official [launch of the Climate Finance Center](#), created by **Kyrgyzstan and the EBRD**, was held with the participation of the Kyrgyz Prime Minister, EBRD Vice President and representatives of development partners, government and business community.

At a business lunch organized by IBC, CEOs of the largest food industry enterprises in the country exchanged views on new market development trends and discussed customer needs.

**The EBRD senior officials** discussed with representatives of Kyrgyzstan's business community [issues of concern](#) to small and medium-sized businesses in the country.

**The IBC Human Resources Management Committee**, in conjunction with representatives of the Ministry of Labor and Social Development, discussed [problems of the business community related to labor law](#).

#### May 24

The [first Steering Committee meeting](#) of the **Winter Tourism Sustainable Development** project funded by SECO and implemented by Helvetas Kyrgyzstan discussed the project objectives and the activities within the project's pilot phase.

**The IWG at the Justice Ministry** discussed the details of the [creation of a single electronic portal](#)

МРГ при Минюсте обсудила подробности [внедрения единого электронного портала](#) по общественному обсуждению проектов нормативных правовых актов.

В [КГНУ](#) прошла конференция «**Предпринимательство в парадигме устойчивого развития КР**» в рамках проекта Creative Spark от Британского Совета.

Участники [круглого стола](#), организованного Ассоциацией страховщиков КР, обсудили **проблемы и перспективы развития страхования в КР**.

for public discussion of draft regulatory legal acts.

The [Kyrgyz State National University](#) held a conference “**Entrepreneurship in the paradigm of sustainable development of Kyrgyzstan**” as part of the Creative Spark project supported by the British Council.

The participants of the [roundtable](#) organized by the Association of Insurers discussed the **problems and development prospects of insurance** in the country.

## Объявления

## Announcements

Приглашаем на **Форум МДС**, который состоится 27 июня в Хаятт Ридженси Бишкек. Компании-поставщики [смогут презентовать свои товары и услуги](#) горнодобывающим предприятиям. По вопросам участия обращаться к Асель Куватовой: тел. 0(555) 181 716, 0(312) 623 394, email: [corporate@ibc.kg](mailto:corporate@ibc.kg).

We invite you to **the IBC Forum** to be held at Hyatt Regency Bishkek **on May 27, 2019**. The supplier companies [can present their goods and services](#) to mining companies. For participation, please contact Asel Kuvatova: tel. 0 (555) 181 716, 0 (312) 623 394, e-mail: [corporate@ibc.kg](mailto:corporate@ibc.kg)

**9-12 сентября** состоится **выставка Big Iron** (<http://bigironfarmshow.com/>), которая специализируется на предоставлении лучшего оборудования и технологий в сельском хозяйстве.

**On September 9-12, 2019, the Big Iron exhibition** (<http://bigironfarmshow.com/>) will take place. The Big Iron specializes in presenting the best equipment and technologies in the field of agriculture.

**26-29 июня** в городе Бурса, Турция, проводится [Выставка обуви и кожи](#).

The [Bursa Shoe and Leather Products Fair](#) will be held **on June 26-29, 2019**.

## Новые члены МДС

## New IBC members

Приветствуем [нового члена нашей ассоциации](#) – ОФ «[Центрально-Азиатский Барометр](#)». Компания проводит социологические исследования в странах Центральной Азии.

We welcome the [new member of our association](#) – the [Central Asian Barometer](#) PF. The company conducts sociological surveys and opinion polls in five Central Asia countries.

## Правовой обзор

## Law review

МДС подготовил [еженедельный обзор](#) за 20-24 мая о наиболее важных изменениях в законодательстве КР.

IBC has compiled a [weekly review](#) for May 20-24 on the most important changes in Kyrgyz legislation.

## Дайджест СМИ

## Weekly media digest

Представляем [дайджест СМИ](#) за 13-19 мая: экономика, финансы, бизнес, инвестициями.

IBC presents you a weekly [media digest](#) for May 20-25: economy, business, finance and investment.

## События на 27 - 31 мая

### **27 мая**

Заседание РГ по совершенствованию трудового законодательства при Минтруда и соцразвития.

### **29 мая**

Общественный совет Минэкономики обсудит Программу Правительства КР по развитию и поддержке малого и среднего предпринимательства на 2019-2023 годы.

### **31 мая**

ЕБРР проведет Инвестиционный форум «Малый бизнес – вместе к успеху».

Заседание Правления МДС.

## Events for May 27 - 31

### **May**

The meeting of the WG to improve labor legislation under the Ministry of Labor and Social Development.

### **May 29**

The Public Council at the Economy Ministry will discuss the Government Program on the development and support of small and medium-sized businesses for 2019-2023.

### **May 31**

The EBRD will hold the Investment Forum “Small Businesses - Together to Success”.

IBC Board Meeting.

Если Вы хотите включить Ваших коллег в наши рассылки, пожалуйста сообщите нам их электронные адреса. Наши предыдущие выпуски Еженедельника новостей доступны по [ссылке](#).

\*\*\*

Please let us know if you would like to include your colleagues' e-mails into our mailing list. Our previous Weekly News issues are available [here](#).



*Copyright © 2018 International Business Council, All rights reserved.*

You're receiving this email because of your relationship with International Business Council.